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Protokół nr 10/19 

 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  

w dniu 23 września 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 8.30 

    Zakończenie posiedzenia 12.30 

 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

otworzył i prowadził posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, Wójt Gminy Stargard Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Gminy 

Marek Gardygajło oraz Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. Ponadto w części posiedzenia 

komisji uczestniczyła Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Pani 

Dorota Mazur oraz przybyli na posiedzenie komisji sołtysi: Sołtys Sołectwa Święte Pani 

Beata Hereda, Sołtys Sołectwa Golina Pan Artur Bednarski oraz Sołtys Sołectwa Barzkowice 

Pan Bogdan Grabski. 

Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 7 członków Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu obecnych było 7 członków komisji. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
odczytał zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi 

do porządku.  

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji prowadzący posiedzenie komisji poddał 

pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie, tj. 7 głosami „za” przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 27 września 2019 r. 

3. Informacja Wójta gminy o zagospodarowaniu przejmowanego mienia od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa – Opinia Komisji na sesję. 
4. Informacja Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie sporządzania 

lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy – Stanowisko komisji na 

sesję. 
5. Analiza informacji: 

- o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze 2019 roku 

- o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard za I półrocze 2019 

roku 

- o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 

2019 roku – Opinia komisji. 

6. Dyskusja w sprawie projektu uchwały odnośnie diet dla sołtysów. 
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7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

AD 6. Dyskusja w sprawie projektu uchwały odnośnie diet dla sołtysów. 

W związku z obecnością na posiedzeniu komisji, sołtysów gminy Stargard komisja 

przychyliła się do tego, aby przejść do punktu 6 porządku obrad posiedzenia, tj. dyskusji 

w  prawie projektu uchwały odnośnie diet dla sołtysów. Przewodniczący Komisji Gospodarki 

Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz udzielił głosu Sołtysowi Sołectwa Golina 

Panu Arturowi Bednarskiemu. 

Sołtys Sołectwa Golina Artur Bednarski zabierając głos i wyrażając swoją opinię, 
powiedział, żeby nie dzielić diet dla sołtysów na cztery grupy, ponieważ każdy sołtys 

ma takie same obowiązki bez względu na ilość mieszkańców. Kontynuując dodał, że podział 

diet może spowodować rezygnację sołtysów z funkcji. Następnie dodał, że jego zdaniem 

albo nie powinno być wcale podwyżki, albo podwyżka dla wszystkich po równo. 

Radny Maciej Lipka odnosząc się do wypowiedzi Sołtysa Artura Bednarskiego, powiedział, 

że słyszał od kilkunastu sołtysów, że inną skalę zadań ma sołtys, który ma 400 mieszkańców, 

a inną ten, który ma 1000 mieszkańców. Następnie radny zaproponował, aby zorganizować 
spotkanie z sołtysami, żeby mogli wypowiedzieć się w tym temacie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz powiedział, że na ostatnim zebraniu 

sołtysów, były głosy, żeby była jedna dieta na tym samym poziomie. Jednak w opinii 

wiceprzewodniczącego na pewno nie wszyscy sołtysi wypowiedzieli się w tym zakresie. 

Radny Paweł Żmuda dodał, że sołtysi powinni dostać konkretne propozycje, żeby mogli się 
do nich odnieść i wypowiedzieć na ten temat. Ponadto wyjaśnił, że obecna dieta w wysokości 

250 zł jest za niska, a klub radnych składając wniosek o podjęcie uchwały o podniesienie diet 

dla sołtysów, miał zamiar wywołać dyskusję na temat podwyżki dla sołtysów. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
powiedział, że należy przygotować dwa warianty, tj. podział diet według ilości mieszkańców 

w danym sołectwie i druga opcja podwyżka diety na tym samym poziomie, żeby sołtysi mieli 

się, do czego odnieść. 
Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że w porządku obrad komisji znalazł się temat 

dyskusji ws. diet dla sołtysów, ponieważ do planu budżetu potrzebne jest stanowisko w tej 

sprawie. 

Radna Agnieszka Bieniek zabierając głos powiedziała, że uważa, iż powinno być w tej 

sprawie spotkanie z sołtysami, żeby wypracowali swoje stanowisko, ponieważ według radnej, 

to sołtysi powinni wypowiedzieć się na ten temat, a radni powinni przychylić się 
do stanowiska sołtysów w zakresie diet. Radna dodała, że wie, iż praca sołtysa jest ciężka. 

Radny Maciej Lipka zwracając się do Wójta Gminy, powiedział, że nie można podjąć 
decyzji bez stanowiska sołtysów w tej sprawie, dlatego należy wypracować opcje podwyżki 

diet, przedstawić je sołtysom, żeby mogli wypowiedzieć się w głosowaniu tajnym.  

Podsumowując dyskusję i przedstawiając stanowisko komisji w sprawie podwyżki diet 

dla sołtysów Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef 

Tracz powiedział, że przed 10 października, tj. przed składaniem wniosków do budżetu, 

należy zorganizować spotkanie z sołtysami, ustalić dwa progi stawek diet, tj. jedna podwyżka 

dla wszystkich i druga stawka podwyżka diet z uwzględnieniem podziału według liczby 

mieszkańców i te propozycje przedstawić sołtysom, żeby mogli wypowiedzieć się 
w głosowaniu tajnym. 

 

Sołtys Sołectwa Święte Pani Beata Hereda oraz Sołtys Sołectwa Golina Pan Artur Bednarski 

opuścili posiedzenie Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu. 
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AD 4. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 27 września 

2019 r. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja 

je przeanalizowała, wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 

 

- Projekt Uchwały Nr X/1/19 w sprawie zebrania wiejskiego 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dokonał wprowadzenia do ww. uchwały. 

Radny Paweł Żmuda zapytał, czy znane są powody rezygnacji sołtysa, złożonej dzień 
przed sesją w czerwcu. Radny dodał, że ze względu na zbyt krótki czas nie udało się podjąć 
uchwały o zebraniu wiejskim przed przerwą wakacyjną, w związku z tym do chwili obecnej 

zajmował się sprawami w sołectwie. 

Odpowiadając Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że rezygnacja wpłynęła na piśmie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
powiedział, że sprawa rezygnacji powinna być wyjaśniana w sołectwie. Ponadto dodał, że do 

rady sołeckiej powinny być typowane osoby, wskazane przez sołtysa, ponieważ są to osoby, 

które będą współpracować z sołtysem. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

wyczerpania dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/1/19 w sprawie zwołania 

zebrania wiejskiego.   

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

  

- Projekt Uchwały Nr X/2/19 w sprawie upoważnienia Przewodniczącej Rady Gminy 

Stargard do zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Szczecinie 

informacji o kandydatach na ławników 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dokonał wprowadzenia do ww. uchwały i wyjaśnił, 

że zasięgnięcie informacji o kandydacie na ławnika jest wymogiem formalnym. Wójt dodał, 

że na kandydata, na ławnika w terminie do 30 czerwca br. zgłosiła się jedna osoba. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

braku głosów w dyskusjipoddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/2/19 w sprawie 

upoważnienia Przewodniczącej Rady Gminy Stargard do zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Szczecinie informacji o kandydatach na ławników.   

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr X/3/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy 
Wójt Gminy Jerzy Makowski dokonał wprowadzenia do ww. uchwały i powiedział, 

że uchwała dotyczy dzierżawy działki położonej w Grzędzicach, na rzecz obecnego 

dzierżawcy, który zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie dzierżawy. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

braku głosów w dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/3/19 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność gminy.   

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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- Projekt Uchwały Nr X/4/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dokonał wprowadzenia do ww. uchwały i wyjaśnił, 

że uchwała dotyczy działki położonej w Małkocinie. Dotychczasowy dzierżawca wystąpił 

z wnioskiem o dzierżawę działki na następny okres. Ponadto Wójt dodał, że jest to działka 

rolna, wykorzystywana, jako pastwisko. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

braku głosów w dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/4/19 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność gminy.   

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr X/5/19 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
zabierając głos powiedział, że na ten temat była szeroka dyskusja na posiedzeniu wspólnym 

wszystkich komisji, a projekt ww. uchwały jest wynikiem tej dyskusji. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz zapytał o zapis w uchwale odnośnie 

opłaty podwyższonej w wysokości 54 zł, a mianowicie, jaki okres będzie obejmowała 

ta opłata. 

Zastępca Wójta Marek Gardygajło odpowiadając wyjaśnił, że opłata podwyższona będzie 

na okres 6 miesięcy od wykrycia nieprawidłowości w segregowaniu, a następnie po tym 

okresie trzeba będzie złożyć deklarację i wówczas już będzie naliczona normalna stawka, 

co wynika z ustawy. 

Radna Agnieszka Bieniek zapytała, czy stawka w wysokości 27 zł, to już jest stawka 

właściwa i czy nie ulegnie podwyższeniu. 

Zastępca Wójta Marek Gardygajło wyjaśnił, że stawka w wysokości 27 zł od mieszkańca, 

to kwota zgodnie z wyliczeniami, tj. liczona od 11 tys. mieszkańców na podstawie deklaracji i 

jest to stawka pozwalająca na finansowanie się całego systemu łącznie z obsługą 
administracyjną. 
Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że 13 września br., w Grzędzicach odbyło się 
spotkanie, na którym szeroko omawiany był temat odpadów. Radna wyjaśniła, że zastępca 

wójta wypowiedział się na ten temat, a na spotkaniu przedstawione zostały mieszkańcom 

wszystkie metody, o których była mowa na komisji wspólnej dotyczącej odpadów. Radna 

dodała, że teraz w uchwale pojawiła się jedna metoda od mieszkańca, a w jej opinii nie było 

na komisji wspólnej podjętej decyzji i głosowania odnośnie wyboru metody naliczania opłat. 

Radna powiedziała, że mieszkańcy Grzędzic obecni na wspomnianym spotkaniu, 

opowiedzieli się za metoda od mieszkańca, w związku z tym dodała, że przychyli się 
do decyzji mieszkańców. 

Zastępca Wójta Marek Gardygajło dodał, że mieszkańcy na spotkaniu w Grzędzicach 

stwierdzili, że metoda naliczania opłat powinna być od osoby, ponieważ to ludzie produkują 
śmieci. Zastępca wójta powiedział, że mieszkańcy zwracali się z prośbą o akcję informacyjną 
i edukację związaną z segregacją odpadów. 

Radna Agnieszka Bieniek również potwierdziła, że mieszkańcy poprosili, aby odbyły się 
szkolenia na temat segregowania odpadów. Radna powiedziała, że jeżeli nikt nie przygotuje 

mieszkańców do segregacji, to nie powinni być karani. Radna dodała, że po przetargu 
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wyjaśniła się kwestia PSZOK-u, gdzie wiadomo już, że firmy, wyłonione w przetargu, 

zapewniają PSZOKi. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiadając, wyjaśnił, że na komisji wspólnej była mowa 

o szkoleniach i spotkaniach z mieszkańcami na temat gospodarki odpadami i segregacji. 

Ponadto Wójt dodał, że wybór jednej metody, nastąpił po dyskusji na komisji wspólnej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
stwierdził, że mieszkańcy domków jednorodzinnych poradzą sobie z segregacją, ponieważ 
będą odpowiadać za swoje śmieci, natomiast w opinii przewodniczącego komisji problem 

będzie w blokach. Przewodniczący Komisji w nawiązaniu do wypowiedzi Zastępcy Wójta 

odnośnie opłaty podwyższonej, powiedział, że rozumie, iż informacja, o której mówił 

Zastępca Wójta, czyli, że opłata podwyższona będzie obowiązywała przez sześć miesięcy, 

a po tym okresie trzeba złożyć deklarację, będzie dopisana do §4 projektu uchwały. 

Przewodniczący komisji powiedział, że te dokumenty powinny być czytelne 

dla mieszkańców. Natomiast odnośnie kary, Przewodniczący Komisji, powiedział, że jego 

zdaniem Gmina nie powinna być w tym zakresie restrykcyjną i w związku z tym 

w Regulaminie o utrzymaniu czystości powinien znaleźć się zapis, że po pierwszym 

stwierdzeniu nieprawidłowości w segregowaniu powinno być pouczenie. 

Zastępca Wójta Marek Gardygajło odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego 

Komisji, wyjaśnił, że ustawa przewiduje, iż może się komuś zdarzyć sporadycznie, 

nieprawidłowe segregowanie, chyba, że ktoś nagminnie nie będzie segregował odpadów. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że problem z segregowaniem odpadów będzie 

w zabudowie wielorodzinnej, gdzie są duże pojemniki 1000 l, które nie są zamykane i jest 

w związku z tym odpowiedzialność zbiorowa, gdzie wszyscy mieszkańcy bloku 

przyporządkowani są do danego pojemnika na odpady i będą płacić karę, za jednego sąsiada, 

który nie będzie segregował odpadów. 

 

Do posiedzenia komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu dołączył Sołtys Sołectwa 

Barkowice Pan Bogdan Grabski. 

 

Radna Agnieszka Bieniek zapytała, jak Gmina rozwiąże problem segregowania odpadów 

w miejscach użyteczności publicznej, tj. chociażby place zabaw. 

Radny Paweł Żmuda dodał, że stawianie trzech pojemników na segregację 
np. na przystankach nie jest rozwiązaniem, bo w opinii radnego nikt nie będzie się do tego 

stosował i segregacją będzie musiała zajmować się osoba odpowiedzialna za sprzątanie. 

Radny Krzysztof Kowalczyk w odniesieniu do powyższych wypowiedzi, powiedział, 

że w dalszym ciągu będzie frakcja odpadów zmieszanych, tylko, jako dodatkowa. 

Radny Paweł Żmuda radny zapytał o kwotę 1 zł, która być, jako ulga od gospodarstwa 

domowego za bioodpady, czy ma być to zachęta, czy zniechęcenie do budowy 

kompostownika? 

Zastępca Wójta Marek Gardygajło odpowiedział, że ta kwota ma być zachętą do budowy 

kompostownika. Następnie dodał, że kompostowniki dotyczą tylko budynków 

jednorodzinnych. 

 

Do posiedzenia komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu dołączyła Kierownik 

Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Pani Dorota Mazur. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
zwracając się do Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Pani Dorota 

Mazur, powiedział, że komisja proponuje, aby w §4 dopisać informację, o której mówił 

zastępca wójta, czyli, że opłata podwyższona będzie obowiązywać przez sześć miesięcy, 
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a następnie, po tym okresie należy złożyć deklarację. Taki zapis będzie czytelny 

dla mieszkańców i sama świadomość kary, być może skłoni mieszkańców do segregowania. 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Dorota Mazur 
zabierając głos powiedziała, że ma nadzieje, iż ta opłata podwyższona będzie stosowana, jako 

ostateczność. Pani Kierownik wyjaśniła, że najpierw będą pouczenia, ponadto prowadzona 

będzie szeroko pojęta edukacja w zakresie segregowania odpadów. Do mieszkańców, oprócz 

deklaracji będą roznoszone także ulotki informacyjne. Pani Kierownik podkreśliła, że trzeba 

zrobić wszystko, żeby z wiedzą i deklaracjami dotrzeć do mieszkańców, a deklaracje muszą 
wrócić od mieszkańców do urzędu. Pani Kierownik dodała, że ten proces nie będzie łatwy, 

dlatego liczy na pomoc radnych i sołtysów. Ponadto powiedziała, że trzeba będzie 

zorganizować spotkania z mieszkańcami w miejscowościach. Kontynuując dodała, że trzeba 

zrobić wiele, żeby segregacja była prawidłowa, żeby poziom odzysku odpadów był 

na poziomie 50 %. Wyjaśniła również, że zapisana w uchwale opłata podwyższona 

jest to najniższa z możliwych form, jaką Gmina zastosowała, w postaci dwukrotności stawki 

opłaty za odpady. Następnie dodała, iż ma nadzieję, że opłata podwyższona będzie 

ostatecznością i zastosowana tylko wówczas, gdy ktoś będzie uchylał się od segregowania. 

Pani Kierownik wyjaśniła, że pracownik firmy odbierającej odpady będzie miał obowiązek 

zgłaszać nieprawidłowości w segregowaniu, wówczas pracownik urzędu będzie kontrolował 

sposób segregacji, tam gdzie nastąpiło zgłoszenie. Pani Kierownik dodała, że opłata 

podwyższona jest dotkliwą karą, jednak jest to wymóg ustawodawcy, który nie pozostawił 

innego wyboru i Gmina musi tę opłatę zastosować. Kierownik Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa Pani Dorota Mazur odnosząc się do kwestii uzupełnienia 

zapisu w § 4 odnośnie informacji o opłacie podwyższonej, powiedziała, że musi w tym 

zakresie zasięgnąć opinii w biurze prawnym. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
powiedział, że jeżeli taki zapis się pojawi, to będzie dodatkowa profilaktyka, w zakresie 

konsekwencji za niespełnianie obowiązku segregowania odpadów. Ponadto powiedział, 

żeby w ulotce zawrzeć informację o stawce za odpady i o opłacie podwyższonej w przypadku, 

gdy ktoś nie będzie stosował się do obowiązku segregacji. 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Pani Dorota Mazur 
odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Komisji powiedziała, że ulotka zostanie 

przygotowana i podkreśliła jeszcze raz, że ważna jest edukacja, podczas spotkań 

z mieszkańcami na zebraniach wiejskich, a także edukacja w szkołach. Pani Kierownik 

dodała, że mieszkańcy będą mogli liczyć na pomoc w urzędzie. Kontynuując wyjaśniła 

również zapis w uchwale dotyczący kwoty obniżającej opłatę za odpady od gospodarstwa 

domowego o 1 zł za posiadanie kompostownika. Pani Kierownik wyjaśniła, że w chwili 

obecnej jest to symboliczna kwota. Reasumując Pani Kierownik Dorota Mazur powiedziała, 

że trzeba zrobić wszystko, żeby dotrzeć z wiedzą na temat prawidłowej segregacji 

do mieszkańców, żeby opłata podwyższona była ostatecznością. Poza tym Pani Kierownik 

dodała, że poziom odzysku odpadów narzucony przez ustawodawcę, będzie trudny 

do zrealizowania ze względu na brak na terenie gminy Stargard PSZOK-u, czy punktu skupu 

złomu, dlatego trzeba będzie wziąć pod rozwagę budowę PSZOK-u. Ponadto Pani Kierownik 

dodała, że obawia się, iż deklaracje nie wrócą do Gminy w takiej ilości, jaka jest oczekiwana. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
podsumowując powiedział, że w związku z jednogłośnym stanowiskiem komisji odnośnie 

uzupełnienia zapisu w §4 o informację, że podwyższona opłata będzie obowiązywała 

przez sześć miesięcy, a po tym okresie mieszkaniec będzie musiał złożyć deklarację, komisja 

pod tym warunkiem pozytywnie zaopiniuje omawiany projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

wyczerpania dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/5/19 w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości 

stawki tej opłaty.   

Komisja 6 głosami „za” i 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr X/6/19 w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Dorota Mazur 

zabierając głos wyjaśniła, że zasady odnośnie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi pozostają takie, jak do tej pory. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

braku głosów w dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/6/19 w sprawie 

ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.   

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr X/7/19 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 

 

Radny Krzysztof Kowalczyk zabierając głos, zapytał, w jaki sposób będzie można 

dokonywać zmian do deklaracji, ponieważ w ZGDO jest dodatkowy formularz do składania 

wyjaśnień. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz dodał, 

że warto byłoby dopisać dodatkowy punkt dotyczący wyjaśnień, ponieważ nie ma powodów, 

aby żądać od mieszkańców dodatkowych dokumentów. Przewodniczący zwrócił uwagę 
odnośnie Pouczenia w deklaracji, żeby w punkcie pierwszym zrobić czytelny zapis, 

a mianowicie obecnie jest zapis: „Opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi uiszcza 

się bez wezwania w terminach zgodnych z uchwałą Rady Gminy (…)”, a Przewodniczący 

Komisji zaproponował, żeby zrobić zapis: „Opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi uiszcza się bez wezwania w terminie do 15-go każdego dnia miesiąca zgodnie 

z  uchwałą Rady Gminy (…)”. 

Radny Paweł Żmuda zwrócił uwagę na zapis w uchwale w §2 ust. 1, gdzie jest napisane, 

iż deklarację należy złożyć w terminie 14 dni od zamieszkania na danej nieruchomości. 

Radny zapytał, co w sytuacji osób, które już mieszkają. W opinii radnego powinien być zapis, 

że od dnia wejścia w życie uchwały. 

Radna Agnieszka Bieniek zapytała, czy będzie możliwość składania deklaracji 

przez internet? 

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

Dorota Mazur i wyjaśniła, że jest taka sytuacja przewidziana i informacja o tym została 

zawarta w uchwale. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz zapytał, czy sołtysi będą mogli 

zaoferować mieszkańcom pomoc w wypełnianiu deklaracji. 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Dorota Mazur 
odpowiedziała, że trzeba będzie położyć nacisk na edukację, ale też ważna będzie pomoc 

w wypełnianiu deklaracji. Ponadto Pani Kierownik dodała, że w tej chwili jest trudna sytuacja 
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dla mieszkańców, ponieważ z jednej strony podwyżka stawki za wywóz odpadów, po drugie 

zmuszenie do segregacji i groźba opłatą podwyższoną. 
Nawiązując do wypowiedzi Pani Kierownik Doroty Mazur, Przewodniczący Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz powiedział, że podczas spotkań 
i w materiałach informacyjnych, trzeba pokazać skąd pojawiły się takie zmiany, że to nie jest 

wina Gminy, tylko wypełnienie przez Gminę obowiązków wynikających ze zmiany 

przepisów. 

Sołtys Sołectwa Barzkowice Bogdan Grabski zabierając głos, zapytał o powód wystąpienia 

ze Związku Gmin Dolnej Odry i dlaczego nikt nie pytał mieszkańców o zdanie w tej sprawie, 

ponadto dodał, że w związku z tym teraz koszty będą wyższe zarówno dla Gminy, ale też 
dla mieszkańców. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

odpowiedział, że decyzja o wystąpieniu ze Związku, podyktowana była niebezpiecznymi 

zmianami Statutu ZGDO, które wiązałyby się z dużymi kosztami dla Gminy w momencie 

wystąpienia ze Związku, a przede wszystkim z zagrożeniem inwestycyjnym. 

Radny Paweł Żmuda odnośnie wyższych kosztów, o których wspomniał Sołtys Bogdan 

Grabski, powiedział, że te koszty związane są ze zmianą ustawy, a nie wyjściem Gminy 

ze Związku. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że każdy radny ma prawo zorganizować konsultacje 

społeczne z mieszkańcami danej miejscowości. Radna wyjaśniła, że zorganizowała 

konsultacje z mieszkańcami Grzędzic, na którym podjęli decyzję, żeby nie uczestniczyć 
w głosowaniu odnośnie wystąpienia z ZGDO, ze względu, na to, że było wiele niewiadomych 

dotyczących metody naliczania opłaty, stawki, czy długu, który jest długiem Związku.  

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że na komisji wspólnej było pytanie o stanowisko 

Wójta Gminy Jerzego Makowskiego odnośnie wystąpienia ze Związku, gdzie radni 

byli za wystąpieniem, a stanowisko wójta było o pozostaniu w ZGDO. 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Dorota Mazur dodała, 

że Związek chciał dokonać zmiany statutu, który byłby niekorzystny dla Gminy. Ponadto 

w ZGDO była mała skuteczność w windykowaniu, natomiast Gmina, ma łatwiejszy sposób 

w dotarciu do mieszkańców. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

wyczerpania dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/7/19 w sprawie 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr X/8/19 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Powiatowi Stargardzkiemu na zrealizowanie zadania inwestycyjnego 

polegającego na budowie progów zwalniających w ciągu drogi powiatowej 

 

Radny Paweł Żmuda zapytał, czy w zadaniu jest mowa o progu czy progach? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski zabierając głos wyjaśnił, że w momencie przygotowania 

uchwały w czerwcu, była mowa o progach, jednak w chwili obecnej okazało się, że chodzi 

o jeden próg. Wójt dodał, że nie jest dla niego ta sytuacja jasna. Ponadto Wójt dodał, 

że wpłynęło pismo z ZDP odnośnie drogi w Sownie, a mianowicie o partycypację w kosztach, 

ponieważ chcą zrealizować etap pobocza za kwotę 700 tys., a partycypacja ma wynieść 50/50. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
zabierając głos, wyjaśnił, że zamysł inwestycji obejmującej budowę progów w Ulikowie, 
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powstał na inicjatywę mieszkańców, ze względu na problem niebezpieczeństwa 

w miejscowości, kwestia przechodzenia przez jezdnię, czy wyjazdu z posesji, w sytuacji, 

gdzie prędkość samochodów przejeżdżających przez Ulikowo wynosi 100 km/h. 

Przewodniczący dodał, że wniosek dotyczył progów krótkich, ale Powiat wyraził opinię, 
że muszą być progi wyspowe. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz zapytał, jak wygląda sytuacja 

rozłożenia kosztów tego zadania między Gminą a Powiatem, bo partycypacja w kosztach 

powinna wynieść 50/50. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że w tym zadaniu 50 tys. ma zabezpieczyć 
Gmina, a 500 zł Powiat. Dlatego w opinii wójta, taka sytuacja nie wchodzi w grę i jego 

stanowisko jest w tej sprawie określone. 

Radny Paweł Żmuda powiedział, że chciałby przypomnieć kwestię związaną z drogą 
w Pęzinie, gdzie była sytuacja z drogą szkolną, gdzie w zamian za remont pozostawiający 

wiele do życzenia, droga została przekazana na rzecz Gminy. Radny dodał, że napisał 

w tej  sprawie interpelację, o to, żeby wykonawca w ramach gwarancji naprawił drogę. Zapisy 

w umowie z Powiatem, są na tyle nieprecyzyjne, że nie wskazują, co ewentualny remont 

miałby obejmować. Radny powiedział, że po interpelacji otrzymał odpowiedź, 
że na przyszłość Gmina będzie pilnować zapisów w Porozumieniach z Powiatem, żeby zapisy 

były precyzyjne. 

Radny Maciej Lipka zapytał, czy Powiat składał wniosek z programu dróg samorządowych? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski w odpowiedzi, odczytał pismo z Powiatu, w sprawie 

przygotowania wniosku do programu dróg samorządowych, w którym jest propozycja 

dotycząca współfinansowania przebudowy drogi w Sownie, gdzie całkowity koszt wynosi 

12 mln z partycypacją kosztów 50/50. Wójt podkreślił, że chciałby przedyskutować z radnymi 

temat I etapu robót w sprawie pobocza w Sownie oraz przebudowy drogi w Sownie za 12 mln 

zł. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
wrażając swoją opinię powiedział, że na większości drogach nie ma potrzeby kompleksowej 

przebudowy dróg, ponieważ drogi na terenie naszej gminy są tylko miejscami zdegradowane 

i wystarczy tylko wymienić nawierzchnię, wówczas za nieduże pieniądze można zrobić wiele 

kilometrów dróg. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

wyczerpania dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/8/19 w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Stargardzkiemu 

na zrealizowanie zadania inwestycyjnego polegającego na budowie progów zwalniających 

w ciągu drogi powiatowej. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 2 głosami „za” i 5 głosami „przeciw” 

negatywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr X/9/19 w sprawie zmian budżetu gminy na 2019 r. 

- Projekt Uchwały Nr X/10/19 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2019-2031 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska omówiła ww. projekty uchwał odnosząc się 
do poszczególnych zmian wyjaśniła je i uzasadniła. Pani Skarbnik w trakcie omawiania 

ww. projektów uchwał odpowiadała na pytania i uwagi radnych. Pani Skarbnik zaczynając 

od projektu uchwały Nr X/10/19 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2019-2031, powiedziała, m. in., że w związku 

z podpisaniem umowy na dofinansowanie w ramach termomodernizacji istniejącego budynku 
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szkoły w Sownie i planowanych wpływów z tego tytułu, można podjąć temat dokończenia 

świetlicy w Tychowie.  

Radny Paweł Żmuda zabierając głos zapytał o kwotę 87 tys., czy są to środki zewnętrzne 

na zadanie Budowa miejsc rekreacyjno-sportowych w Ulikowie i Pęzinie.  

Odpowiadając Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska potwierdziła, że są to środki 

zewnętrzne na to zadanie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

odnosząc się do pytania radnego Pawła Żmudy wyjaśnił, że na to zadanie dofinansowanie 

wynosi 183 tys. 

Radna Agnieszka Bieniek zabierając głos powiedziała, że chciałaby zająć stanowisko 

odnośnie WPF, jeżeli chodzi o niedokończoną świetlicę w Tychowie. Radna odniosła się 
do problemów, z którymi zdaniem Radnej boryka się Gmina, a mianowicie braku rozbudowy 

szkoły w Grzędzicach, problemu dróg, które są w złym stanie, redukcji dowozu uczniów 

do szkoły w Grzędzicach i braku oświetlenia. W opinii Radnej należy skupić się na tych 

problemach, a nie na dokończeniu świetlicy w Tychowie, która może poczekać. Radna 

zwróciła uwagę, że wciąż nie ma ujętej, zadeklarowanej rozbudowy szkoły w Grzędzicach. 

Radna w toku swojej wypowiedzi, zapytała, dlaczego środków na budowę świetlicy 

nie przeznaczono na rozbudowę szkoły w Grzędzicach. Ponadto radna zapytała, dlaczego 

radni poprzedniej kadencji podjęli decyzję o budowie świetlicy murowanej w Tychowie 

za kilka milionów, a nie świetlicy kontenerowej, wiedząc, że Gminy nie stać na zadania 

priorytetowe.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
odnosząc się do wypowiedzi Radnej Agnieszki Bieniek, powiedział, że mówiąc o problemach 

dróg czy oświetlenia, porusza bardzo ważne tematy i zgadza się z tym, ale uważa, że problem 

inwestycji w Tychowie jest również ważny i należy dokończyć tę inwestycję. 
Przewodniczący Komisji powiedział, aby Radna zwróciła, uwagę na wyniki kontroli 

w sprawie inwestycji w Tychowie, której dokonywała Komisja Rewizyjna, gdzie zostało 

potwierdzone, że radni zostali wprowadzeni w błąd odnośnie wysokości kwoty całej 

inwestycji. Jednocześnie Przewodniczący Komisji powiedział, że czuje się oszukany, 

co do zapisów, na temat wprowadzenia kwot do WPF odnośnie inwestycji w Tychowie. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski zabierając głos w temacie inwestycji w Tychowie, 

powiedział, że jego zdaniem należy dokończyć świetlicę w Tychowie, aby minimalnym 

nakładem oddać obiekt do użytkowania. 

Radny Maciej Lipka wyrażając swoją opinię w temacie inwestycji w Tychowie, powiedział, 

że należy ją dokończyć, a następnie zastanowić się nad przeznaczeniem tego obiektu. Według 

radnego warto wziąć pod uwagę utworzenie w świetlicy, w Tychowie przedszkola i oddziału 

klas 1-3, żeby odciążyć w tym zakresie szkołę w Strachocinie, która jest w gorszym stanie 

niż szkoła w Grzędzicach. 

Radna Agnieszka Bieniek odnosząc się do wypowiedzi radnego Macieja Lipki powiedziała, 

że nie zgadza się z ta wypowiedzią, ponieważ w związku z tym, że radny jest z tego samego 

rejonu, powinien wiedzieć, jak wygląda sytuacja w szkole w Grzędzicach i ile dzieci z niej 

odeszło, na czym Gmina traci subwencję oświatową. Zamiast wykorzystać potencjał 

miejscowości z rejonu szkoły w Grzędzicach, Gmina dokonała redukcji jednego dowozu 

dzieci do tej szkoły. 

Radny Krzysztof Kowalczyk odniósł się do tematu świetlicy w Tychowie i powiedział, że 

należy dokończyć tę inwestycję. Jednocześnie powiedział, że zgadza się z wypowiedzią 
Radnego Macieja Lipki odnośnie utworzenia w świetlicy, w Tychowie oddziału Szkoły 

Podstawowej w Strachocinie i przedszkola. Radny zwracając się do Radnej Agnieszki 

Bieniek powiedział, że jest radną Gminy Stargard i oprócz Grzędzic są też inne mniejsze 
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miejscowości w gminie Stargard, które także mają potrzeby. Natomiast odnośnie problemu 

szkoły w Grzędzicach, radny powiedział, że na tę chwilę moduły są dobrym rozwiązaniem. 

Radna Agnieszka Bieniek zwracając się do radnego Krzysztofa Kowalczyka, powiedziała, 

że jest radną Grzędzic, zasiadającą w Radzie Gminy Stargard. Ponadto mówiąc o złym stanie 

dróg, czy oświetleniu, radna wyjaśniła, że mówiła o całej gminie. 

Radny Maciej Lipka odnosząc się do wypowiedzi radnej Agnieszki Bieniek na temat 

sytuacji w szkole w Grzędzicach, powiedział, że bardzo dobrze zna sytuację tej szkoły i wie, 

że warunki są tam trudne. Radny kontynuując powiedział, że nad rozbudową szkół, Rada 

Gminy pochyla się od kilku lat, gdzie była zaplanowana kolejność tych inwestycji i szkoła 

w Grzędzicach była rozbudowywana, co na tamten czas było wystarczające. Jednak 

w ostatnich latach miejscowość intensywnie się rozbudowała i obecnie budynek szkoły 

nie wystarcza. W związku z tym na tę chwilę, żeby poprawić warunki w szkole 

w Grzędzicach, potrzebna jest jakakolwiek rozbudowa, więc w opinii radnego na chwilę 
obecną moduły spełnią swoją rolę, jako obiekt tymczasowy, a jak pojawi się możliwość, 
to należy rozbudować szkołę lub wybudować nowy obiekt. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że do Szkoły Podstawowej w Grzędzicach, według 

OAS-u uczęszcza 243 uczniów, w czerwcu odeszło ponad 50 dzieci. W opinii Radnej, 

przez odejście uczniów ze szkoły, Gmina traci subwencje za te dzieci. Radna powiedziała, 

że podczas spotkania, mieszkańcy Grzędzic wyrazili swoją opinię, iż są przeciwni 

kontenerom, jednak jak dodała radna, było mało rodziców uczniów, ponadto nie ma jeszcze 

stanowiska Rady Rodziców na ten temat. Radna powiedziała, że w jej opinii kontenery 

nie rozwiążą problemu przeludnienia, ponieważ od września znowu pojawi się problem. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz zabierając głos powiedział, że istotne 

jest stanowisko dyrektora szkoły w tej kwestii, który uważa, że moduły rozwiążą problem 

szkoły w Grzędzicach. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska dokonała wprowadzenia do projektu Uchwały 

Nr X/9/19 w sprawie zmian budżetu gminy na 2019 r., omawiając i wyjaśniając wszystkie 

zmiany w dochodach i wydatkach, a także w ramach funduszy sołeckich, gdzie po zebraniach 

wiejskich, w niektórych jednostkach pomocniczych dokonano zmian funduszu sołeckiego 

na 2019 r. Pani Skarbnik powiedziała, m.in. o zwiększeniu kwoty 443 tys. na kontenery 

w Grzędzicach, gdzie po przetargu okazało się, że będą kosztowały więcej o ww. kwotę. 
Ten temat stał się przedmiotem dyskusji, w trakcie, której głos zabrał, m.in.: 

Radny Paweł Żmuda zwracając uwagę, że do przetargu był kwota 1,9 mln, a teraz trzeba 

uzupełnić ją o kwotę 443 tys. 

Następnie w dyskusji zabrała głos Radna Agnieszka Bieniek i zapytała, czy przetarg 

obejmuje kompleksowe wyposażenie kontenerów. Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta 

Marek Gardygajło, który powiedział, że firma, z którą będzie podpisana umowa 

na kontenery, zajmie się tym kompleksowo. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego Józef Tracz zwracając się 
do Radnej Agnieszki Bieniek w temacie wyposażenia, powiedział, aby sprawdziła 

to w dokumentacji przetargowej, gdzie są wszystkie informacje. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że problem polega na tym, że specyfikacja została 

ściągnięta ze strony Gminy i nie ma już informacji poprzetargowej. Jednocześnie Radna 

zapytała, dlaczego tak się stało, że nie ma już wglądu w te dokumenty. 

 

Radny Maciej Lipka za zgodą Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej i Budżetu 

Józefa Tracza opuścił posiedzenie komisji. 

 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska kontynuowała omawianie projektu uchwały 

w sprawie zmian budżetu na 2019 r. 
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Radny Paweł Żmuda, w trakcie omawiania ww. uchwały, zapytał, czy drugi etap budowy 

świetlicy w Tychowie, to będzie koniec inwestycji i czy będzie to kwota po przeszacowaniu 

i urealnieniu kosztorysu projektowego. 

Skarbnik gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że zgodnie z zapisem w WPF 

jest I i II etap inwestycji w Tychowie. 

Radny Paweł Żmuda zapytał o zmniejszenie wydatków w wysokości 141 tys., o czym 

w trakcie omawiania uchwały powiedziała Pani Skarbnik, a mianowicie, że w związku z tym 

zmniejszeniem nie będzie wykonana droga w Koszewie, a problem nadal będzie, ponieważ 
wymaga ona remontu. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
nawiązując do wypowiedzi Radnego Pawła Żmudy, powiedział, że chodzi zarówno o drogę 
w Koszewie i Bębnikącie koło Sułkowa, a mianowicie, że te drogi miały zostać przejęte 

od KOWR-u wraz z uzyskaniem dotacji, ale żeby je przejąć trzeba było do marca złożyć 
stosowne dokumenty, jednak Gmina tego nie zrobiła, ponieważ nie było pracownika 

odpowiedzialnego za te sprawy, w związku z tym ten temat musi przejść na kolejny rok. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski zabierając głos w dyskusji na ten temat, powiedział, 

że dokumenty do przejęcia drogi powinny być także przygotowane ze strony KOWR-u, 

do którego należy droga. Wójt dodał, że warunkuje przejęcie tych dróg uzyskaniem dotacji. 

Radny Paweł Żmuda zapytał o następną pozycję z projektu uchwały, o której mówiła 

Skarbnik Gminy, a mianowicie o zmniejszeniu wydatków w ramach dotacji, która miała być 
wkładem własnym do uzyskania dotacji na remont remizy OSP Żarowo. Radny powiedział, 

że rozumie, iż te pieniądze, które były zabezpieczone dla OSP Żarowo zostają w budżecie, 

ponieważ nie udało się uzyskać dotacji. 

Radna Agnieszka Bieniek wracając do tematu kontenerów na potrzeby szkoły 

w Grzędzicach, zapytała, jakie będzie ogrzewanie kontenerów i jakie Gmina będzie ponosiła 

koszty z tego tytułu?  

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że w modułach będzie ogrzewanie elektryczne 

i na tę chwilę nie są znane koszty utrzymania. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

wyczerpania dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/9/19 w sprawie zmian 

budżetu gminy na 2019 r. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Komisja 5 głosami „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Podczas głosowania 

nieobecny radny Maciej Lipka. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr X/10/19 w sprawie uchwalenia zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2019-2031. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Komisja 5 głosami „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Podczas głosowania 

nieobecny radny Maciej Lipka. 

 

AD 3. Informacja Wójta Gminy o zagospodarowaniu przejmowanego mienia 

od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski przedstawił radnym Informację Wójta Gminy 

o zagospodarowaniu przejmowanego mienia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 

i powiedział, że informacja dotyczy nieruchomości, które Gmina chce przejąć od KOWR. 

Wójt wyjaśnił, że wymogiem KOWR-u, przy przejęciu działki jest zmiana Studium lub Planu. 



- 13 - 

 

Koszt sporządzenia Studium/Planu to około 100 tys. Kontynuując Wójt dodał, że przekazanie 

przez KOWR Gminie działek wymienionych w omawianej informacji będzie możliwe 

po zakończeniu procedur planistycznych. 

Radny Paweł Żmuda odnosząc się do wypowiedzi Wójta powiedział, że tworzenie Planu 

czy Studium, to długotrwały proces. Radny dodał, również, że patrząc na daty 

w korespondencji z KOWR-em wynika, że Gmina za długo starała się o przejęcie 

działek.W związku z tym radny zwrócił uwagę, aby podejmować większe starania przy 

przejmowaniu nieruchomości, ponieważ dotychczasowe terminy załatwiania spraw, są 
to procedury, które trwają nawet 10 lat. Radny powiedział, że chodzi także o działkę 
w Pęzinie z przeznaczeniem na cmentarz. 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jerzy Makowski i powiedział, że jeżeli chodzi o działkę 
w Pęzinie, potrzebna jest zmiana Studium, w związku z tym, to zadanie zostanie 

przygotowane do budżetu.  

Radny Paweł Żmuda powiedział, że w Pęzinie jest problem z brakiem miejsca na pochówek. 

Radny wyjaśnił, że została zaadaptowana na ten cel część terenu gminnego i wszystko, 

łącznie z ogrodzeniem zostało przygotowane, jednak nie ma zgody sanepidu na przeznaczenie 

terenu na pochówki, ponieważ po wykonanych badaniach okazało się, że poziom wód 

gruntowych jest zbyt wysoki. Radny powiedział, że warto byłoby wystąpić do sanepidu 

o ponowne przeprowadzenie badań. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
nawiązując do omawianej informacji, powiedział, że trzeba czynić starania, żeby podjąć 
rozmowy z KOWR-em w kierunku najmu działek, wymienionych w informacji, a w dalszym 

etapie spróbować wystąpić o ich przejęcie. 

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że skoro są trudności w przejęciu tych działek, 

to być może należałoby prowadzić rozmowy w kierunku ich wykupu. 

 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po zapoznaniu się z Informacją Wójta 

Gminy o zagospodarowaniu przejmowanego mienia od Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa, informację przyjęła.  

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

AD 4. Informacja Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie 

sporządzania lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

oraz studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski przestawił ww. informację. 
 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po zapoznaniu się z Informacją Wójta 

Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie sporządzania lub zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ora studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy, wyrażając swoje stanowisko informację przyjęła. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

AD 5. Analiza informacji: 

- o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze 2019 roku 

- o kształtowaniu się wieloletnie prognozy finansowej Gminy Stargard za I półrocze 2019 

roku 

- o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 

za I półrocze 2019 r. 
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Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska omówiła ww. informacje. Skarbnik powiedziała, że 

opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do sprawozdania jest pozytywna, a następnie 

odczytała ww. opinię. 
 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po przeanalizowaniu ww. informacji, 

wyrażając swoją opinię, przyjęła te informacje. 

 

AD 7. Sprawy różne 

Radna Agnieszka Bieniek zwracając się do Wójta, zapytała, czy progi zwalniające 

przy szkole w Grzędzicach, które zostały zdemontowane przy przebudowie drogi, zostaną 
odbudowane. Druga kwestia, o którą zapytała radna, to czy Gmina finansowała wykonanie 

dwóch wjazdów do posesji w miejscowości Grzędzice, przy przebudowywanej drodze, które 

zostały wykonane do samej posesji, czy zostały one  wykonane przez właścicieli 

nieruchomości. Kontynuując radna zapytała, czy zjazd przy ul. Źródlanej w Grzędzicach 

będzie wykonany i w jakim zakresie.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że jest to przedmiotem specyfikacji 

i zostanie  wykonane zgodnie ze specyfikacją.  
Sołtys Sołectwa Barzkowice Bogdan Grabski zabierając głos odnośnie podwyżki diet 

dla sołtysów, powiedział, że wyraził już swoją opinię podczas zebrania sołtysów, 

gdzie powiedział, że nie powinno się dzielić sołtysów pod względem wysokości diet. Ponadto 

dodał, że jako były radny zwraca się z prośbą do radnych o wzajemny szacunek. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że występowała z wnioskiem do Gminy w sprawie 

dofinansowania na drogi gminne na odcinku Lipnik-Grzędzice oraz Grzędzice-Żarowo, 

gdzie jest dokumentacja w tym zakresie i wójt powiedział, że weźmie pod uwagę te odcinki 

dróg, jednak nagle okazało się, że będzie wykonana droga w miejscowości Święte i związku 

z tym, Radna zapytała, o który odcinek drogi chodzi. 

Odpowiadając Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że droga w Świętem będzie 

remontowana, ponieważ jest w złym stanie technicznym.  

 

AD 8. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu Józef Tracz podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie 

komisji. 

 

 

Przewodniczący Komisji  

Gospodarki Mienia Komunalnego 

i Budżetu 

 

Józef Tracz 

Protokołowała: 

Aleksandra Przybyszewska 


